

海外账户纳税 法案(FATCA) 及统一报告标 准(CRS)服务 FATCA and CRS Services

毕马威中国 kpmg.com/cn



随着 OECD 的通用报送准则已在全球超过 100 个司法管辖区进行落地,越来越多的机构发现在自动信息交换 (AEOI) 下的信息申报工作晦涩难懂,而且申报的信息体量庞大。新的信息报送要求使得机构合规工作的体量及复杂程度大大增加,如何有效的进行合规在 CRS 早期实行的时候就成为了让机构头疼的问题。同时随着 FATCA 的落地,香港金融机构也需要进行 FATCA 的一系列合规工作。FATCA 下的合规工作包括但不限于账户注册,合规流程制度建立,向美国国税局进行年度报送等工作。

毕马威在 AEOI 合规方面所提供的服务一直保持着极高的水准,我们在亚太地区不但为各类客户根据其需求提供 FATCA 及 CRS 的具体解决方案,同时针对合规工作有着长期的战略目标。在今后随着国际时局的不断变化,我们会始终如一的为客户提供最优秀的服务。

The OECD Common Reporting Standard (CRS) now operates across more than 100 jurisdictions. Many organisations have found reporting under Automatic Exchange of Information (AEOI) regimes challenging because of the vast number of clients and the nature of information to be reported. The significant increase in the volume and complexity of compliance obligations under AEOI – regardless of the number of jurisdictions they operate in – means that staying on top of reporting obligations can be a significant burden.

Furthermore, Hong Kong Financial Institutions (FIs) are required to meet a number of requirements following the implementation of the Foreign Account Tax Compliance Act (FATCA) on 1 July 2014. The requirements include registration, maintaining written policies and procedures, annual reporting and certification to the US Internal Revenue Service (IRS).

KPMG maintains and builds on its standing as a centre of excellence in the field of AEOI, including but not limited to FATCA and CRS, across the Asia Pacific region. We pride ourselves in providing strategic, long-term approaches to meeting FATCA and CRS requirements while addressing the immediate needs of our clients.





我们的服务 How we can help



毕马威全球网络对于整体商业环境的动态的把握以及税收政策的深入了解不仅局限于本地,更覆盖全球。同时我们通过对于客户所在区域商业及行业的深度理解来更好的为各类金融机构提供 FATCA 及 CRS 服务。

我们提供以下服务来帮助各类金融机构达到合规标准:

机构分类及产品分类

毕马威可以根据您机构的具体运营情况来为您判断该机构在 FATCA 及 CRS 下的机构类型。

毕马威也可以对您机构的产品及服务进行分析,判断其是否满足 FATCA 及 CRS 下金融账户的定义。

内部合规流程及政策制定

毕马威可以协助您设计并审阅公司 / 集团内部对于 FATCA 及 CRS 的合规管理制度及流程,并提出专业 建议以保证贵司管理制度可满足 FATCA 及 CRS 的合 规要求。

毕马威曾为多家金融机构 (i) 判定其 FATCA 与 CRS 下的机构类型; (ii) 分析其是否拥有任何金融账户; 及 (iii) 为机构 / 集团定制合规管理制度及流程。

合规补救协助服务

毕马威可以针对贵司现有的合规问题进行补救以降低合规风险。比如我们可以为您对您所收集的《声明文件》或 W8 表格等进行合理性审查,并利用贵司已有的 KYC 及反洗钱资料进行对比检查。

我们已帮助多家金融机构进行过合规补救。

美国国税局或当地监管机构注册工作

毕马威可以协助贵司在美国国税局或当地政府监管 机构的网站进行合规注册工作。

信息申报工作

毕马威拥有针对 FATCA/CRS 报送自我研发的 AEOI 报送工具,我们会利用这套工具为您的机构生成符合要求的 XML 格式的申报文件。同时,金融机构也可通过购买此软件使用权的方式自己利用 AEOI 报送工具来生成报送文件。香港多家银行都是通过我们的服务进行 2017 年和 2018 年的报送工作。

定制化培训及课程

毕马威可为贵司定制各类合规培训课程,从简单的背景介绍到深度的技术分享再到合规落地的具体操作,可满足贵司个性化的需求。我们为亚洲多家金融机构提供过相关的 FATCA/CRS 培训课程。

其他咨询

毕马威可以为金融机构或非金融机构提供任何与 FATCA及 CRS 相关的咨询服务。在强力的毕马威全 球网络支持下,无论是对于国际上 AEOI 的发展趋 势问题还是贵司本地具体操作细节,我们都可为您 解答。我们为多家涉足银行业、保险业、资产管理 业等金融机构提供过相关的 FATCA/CRS 咨询服务。



We draw on our deep insight and understanding of tax rules and business dynamics, locally and globally through our KPMG network, to provide FATCA and CRS services to a diverse range of financial services clients across Asia. In doing so we continuously leverage our in-depth understanding of the business and industry environments where our clients operate.

To assist FIs in meeting their compliance requirements, we offer the following services:

Entity classification and product classification

KPMG can analyse an entity's operations and determine how it should be classified for FATCA and CRS purposes.

KPMG can perform an analysis of the products and services that an entity offers and determine whether they fall within the definition of financial accounts for FATCA and CRS purposes.

Internal policies and procedures

KPMG can assist with developing and reviewing policies and procedures to identify areas for improvement to meet FATCA and CRS compliance requirements.

KPMG has assisted a number of major regional and local FIs in (i) determining the FATCA and CRS status of the group entities; (ii) analysing whether the entities maintain any financial accounts; and (iii) developing tailor-made FATCA and CRS policies and procedures for the group.

Remediation assistance

KPMG can assist FIs in remediating the current compliance status of customer accounts. In particular, an informed reasonableness check can be performed on the most recent FATCA and CRS self-certification forms (or US withholding certificates such as Form W-8BEN-E) obtained by the FI and cross-checked against the KYC / AML documentation records.

We have assisted a number of FIs with remediation of their entity accounts.

Registration

KPMG can assist FIs with FATCA and CRS registration with the IRS and/or the relevant local tax authority.

Reporting

By using our self-developed AEOI Reporting Tool, KPMG can assist FIs create reports in the appropriate XML format for FATCA and CRS reporting. Alternatively, FIs may create the reports using the KPMG AEOI Reporting Tool under a licensing arrangement. Hong Kong banking clients have used this service to handle their 2017 and 2018 AEOI reporting obligations.

Training / Workshops

KPMG can provide training courses with materials ranging from general awareness updates to more intensive technical sharing sessions on the detailed processes prescribed by the government in the relevant legislation. FATCA and CRS trainings have been provided to a number of FIs with attendees from across Asia.

Consultation

KPMG can provide consultation services to FIs and non-FIs on a wide range of FATCA and CRS matters. Leveraging the KPMG global network, our consultation services can cover specific local issues as well as developments in the international AEOI landscape.

We have provided FATCA and CRS consultation services to a variety of FIs, including those in the banking, insurance and asset management sectors.

联系我们 Contact us

全国 National



甘兆年 Charles KinsleyFATCA 与 CRS 服务主管合伙人 毕马威中国
FATCA/CRS Services Leader KPMG China +852 2826 8070 charles.kinsley@kpmg.com

北方区 Northern Region



张希瑜 Tracey Zhang 金融业务税务主管合伙人 毕马威中国 Financial Services Leader KPMG China +86 (10) 8508 7509 tracy.h.zhang@kpmg.com

华东及华西区 Eastern and Western Region



黄中顥 Henry Wong 税务合伙人 毕马威中国 Tax Partner KPMG China +86 (21) 2212 3380 henry.wong@kpmg.com

华南区 Southern Region



李一源 Lilly Li 税务业务发展主管合伙人 毕马威中国 Partner-in-Charge, National Tax Markets KPMG China +86 (20) 3813 8999 lilly.li@kpmg.com

香港 Hong Kong



周敏晶 Eva Chow 税务总监 毕马威中国 Tax Director KPMG China +852 2685 7454 eva.chow@kpmg.com



更多服务... More services...

	CN	EN		CN	EN
个人服务 People Services			企业税务管理变革服务 Tax Transformation Services		
私人和家族企业服务 Private Client Business Services			研发活动税务服务 R&D Tax Practice		
境内并购税务服务 Inbound Mergers and Acquisitions (M&A) Tax Practice			间接税服务 Indirect Tax Services		
海外投资税务咨询 Outbound Tax Services			美国企业税服务("USCTP") US Corporate Tax Practice ("USCTP")		
转让定价服务 Transfer Pricing Practice			会计和财务报告服务 Accounting and Financial Reporting Services		
国际税收服务 International Tax Services			薪资外包服务 Payroll Outsourcing Services		
贸易与海关服务 Trade and Customs Practice			全球合规管理服务 (GCMS) Global Compliance Management Services (GCMS) Tax Practice		
税务沟通及协商服务 Tax Dispute Services			中国税务研究中心 China Tax Centre		
税务科技服务 Tax Technology Services			对外税务培训服务 Tax Training Services		

kpmg.com/cn/socialmedia















如需获取毕马威中国各办公室信息,请扫描二维码或登陆我们的网站: https://home.kpmg.com/cn/en/home/about/offices.html

For a list of KPMG China offices, please scan the QR code or visit our website: https://home.kpmg.com/cn/en/home/about/offices.html.

本刊物所载资料仅供一般参考用,并非针对任何个人或团体的个别情况而提供。虽然本所已致力提供准确和及时的数据,但本所不能保证这些数据在阁下收取本刊物 时或日后仍然准确。任何人士不应在没有详细考虑相关的情况及获取适当的专业意见下依据本刊物所载资料行事。

© 2019 毕马威企业咨询 (中国) 有限公司 — 中国外商独资企业,是与瑞士实体 — 毕马威国际合作组织 ("毕马威国际") 相关联的独立成员所网络中的成员。版权所 有,不得转载。在中国印刷。

毕马威的名称和标识均属于毕马威国际的商标或注册商标。

二零一九年七月印刷

The information contained herein is of a general nature and is not intended to address the circumstances of any particular individual or entity. Although we endeayour to provide accurate and timely information, there can be no guarantee that such information is accurate as of the date it is received or that it will continue to be accurate in the future. No one should act upon such information without appropriate professional advice after a thorough examination of the particular situation.

© 2019 KPMG Advisory (China) Limited, a wholly foreign owned enterprise in China and a member firm of the KPMG network of independent member firms affiliated with KPMG International Cooperative ("KPMG International"), a Swiss entity. All rights reserved. Printed in China.

The KPMG name and logo are registered trademarks or trademarks of KPMG International.

Publication date: July 2019